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srdeènì Vás zdravím u dalšího vydání našeho 
Sucholazeckého zpravodaje, který pøináší 
ohlédnutí za vším, co se v Suchých Lazcích 
uskuteènilo v minulých mìsících.

Vážení spoluobèané,

Pro obec Suché  Lazce zpracovalo webdesign studio Pro obec Suché  Lazce zpracovalo webdesign studio 

Bohužel vydání zpravodaje nás nezastihlo 
v úplnì š�astné dobì a naše okolí, pøedevším 
mìsto Opavu a její mìstské èásti Vávrovice, 
Držkovice, Palhanec a Malé Hoštice postihly 
skuteènì nièivé povodnì, které dle zveøejnì-
ných fotografií jsou katastrofou, a chci vyjádøit 
všem, kteøí v tuto chvíli vlastnì pøišli "o všech-
no", velkou podporu. Suché Lazce se urèitì 
budou podílet na pomoci v takové míøe, kterou 
nám dovolí jak lidský potenciál, tak finanèní! 
V této souvislosti chci opravdu moc podìkovat 
našim dobrovolným hasièùm, jelikož JSDH 
Suché Lazce opìt ukázalo, že když je potøeba, 
tak opravdu umí pracovat na 100%, dlouhé dny 
i hodiny a pomáhat lidem v nelehké situaci, 

kterou povodnì bezpochyby jsou! Naši hasièi 
pomáhali pøi odklízení škod v mateøských 
školkách, školách i soukromých domech a sa-
mozøejmì se také podíleli na odstraòování 
vzniklých škod, jako popadaných stromù atd. 
Ještì jednou opravdu velké díky! Bohužel, velká 
voda se nevyhnula ani Suchým Lazcùm a silnì 
zasažena byla oblast Pøerovec. I zde chci 
podìkovat opìt našim hasièùm a všem dobro-
volníkùm, kteøí pomáhali vytváøet protipo-
vodòové zábrany z pytlù písku. Bohužel 
pøívalová vlna byla nakonec tak silná, že se 
voda dostala do domù a zpùsobila škody i na 
majetku. Každopádnì obec se bude snažit 
v maximální míøe pomoct! V rámci veøejného 
prostoru v Suchých Lazcích byla nejvíce 
poškozena komunikace III/4663, kdy voda 
èásteènì podemlela vozovku a musela být její 
èást uzavøena a v souèasnosti je zde vedena 
doprava pouze v jednom pruhu a øízena 
semafory. Jaký bude postup pøi opravách této 
škody, zatím úplnì jistì nevíme, každopádnì 
Vás o tom budeme plnì informovat na našich 
informaèních kanálech pøedevším, webu, FB 
a rozhlasu! Vra�me se ale k pozitivnìjším 
zprávám u nás v Suchých Lazcích a zaènìme 

starosta
Mgr. Petr Oriešèík

Letecké zábìry z povodní na stranì 35.

zárí
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našim sucholazeckým posvícením, které dopa-
dlo výbornì, a i poèasí letos opravdu nezklama-
lo a udìlalo maximum proto, aby si lidé tento 
náš tøídenní "svátek" na plno užili! Dìkuji všem, 
kteøí se podíleli na organizaci, a jsem rád, že vše 
dopadlo, jak mìlo a budeme se opìt tìšit na 
další roèník! Hned po posvícení se o víkendu 
konala další akce, a to na Strážnici, kde se po 40 
letech opìt ukázala Heidi Jankù. Zde musím 

vyjádøit velkou radost, že lidé si našli cestu na 
Strážnici a vytvoøili skvìlou atmosféru! To 
vytváøí do budoucna možnosti tyto akce opa-
kovat a vìøím, že si na Strážnici lidé opìt najdou 
cestu! Velké podìkování za tuto akci patøí 
našemu spolku Polní kuše a všem dobrovol-
níkùm, jenž makali na zdárném zvládnutí celé 
akce! Z akcí, které se konaly u nás v Suchých 
Lazcích, chci ještì zmínit sucholazecký pivní 
festiválek, který taktéž dopadl na výbornou,
a letos jsme se skvìle poprali s teplotou piva, 
které po zásluze teklo proudem! Rád bych také 
zmínil, že naše putovní výstava o Franu 
Smìjovi zmìnila místo a v souèasnosti na sebe 
upozoròuje v Bašce u Frýdku - Místku. Dìkuji 
Davidu Závìšickému za jeho obìtavou starost 
o tuto výstavu a jsem rád, že byl o ní zájem 
i mimo naši obec! Rád bych také podìkoval 
Tomáši Balovi za zorganizování dalšího roèníku 
JAWA Cupu, který mìl tentokrát cestu na 
Balaton! Jsem rád, že si naši spoluobèané našli 
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cestu i na exkurzi obchodního domu Breda, 
kterou jsme uspoøádali spoleènì s Opavskou 
kulturní organizací! Budeme se snažit pro naše 
obèany zajistit ještì další exkurzi! Milí spolu-
obèané, užijte si konec léta, které bylo opravdu 
horké. Ještì jednou chci podìkovat všem, kteøí 
se podílejí na kulturním i spoleèenském životì 
v Suchých Lazcích a vytváøejí tak pøíjemnou 
spoleèenskou atmosféru a budu se tìšit pøi 
dalším vydání našeho Sucholazeckého zpravo-
daje. Starosta Mgr. Petr Oriešèík

Rekapitulace událostí v naší obci od posledního 
vydání Sucholazeckého zpravodaje.
V kategorii støedního dorostu reprezentovala 
Amálka Nelešovská èlenka SDH Suché Lazce 
naši obec, a pøedevším okres Opava na krajském 
kole dorostu, které se konalo v nedìli 9. èervna 
2024 v Novém Jièínì. Obsadila šesté místo. 
Více se doètete na stranì 37.
Ve dnech 7.6. - 8.6.2024 probíhaly volby do 
Evropského parlamentu, které se uskuteènily 
také v našem volebním okrsku è. 5001 v Opavì 
- Suchých Lazcích. Výsledky hlasování: 843 
volièù v seznamu, 337 vydaných obálek, voleb-
ní úèast 39,98%, 337 odevzdaných obálek z to-
ho 337 platných hlasù. 
Èíslo    Název Hlasy %
1 Klub angažovaných nestraníkù 1 0,29
2 Liberální aliance nez. obèanù 0 0,00
3 SPD a Trikolora 22 6,52
4 Mourek – politická strana 0 0,00
5 LEPŠÍ ŽIVOT PRO LIDI 2 0,59
6 PRO – Jindøicha Rajchla 6 1,78

Rekapitulace událostí v naší obci

redakce
David Závìšický
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7 Urza.cz: Nechceme vaše hlasy 0 0,00
8 Ref.o vstupu do EU bylo zman. 1 0,29
9 PØÍSAHA a MOTORISTÉ 5014,83
10 SEN 21 a Volt Èesko 0 0,00
11 Èeská republika na 1. místì! 2 0,59
12 Strana zelených 8 2,37
13 ÈSSD 0 0,00
14 ANO 2011 8324,62
15 ALIANCE ZA NEZÁVISLOST ÈR1 0,29
16 ANO LEPŠÍ EU S MIMOZEMŠ�. 0 0,00
17 SPOLU (ODS, KDU-ÈSL, TOP 09)5416,02
18 REFERENDUM - Hlas Lidu 1 0,29
19 Svobodní 3 0,89
20 Sociální demokracie 21 6,23
21 Starostové a osobn. pro Evropu 16 4,74
22 HLAS 0 0,00
23 Èeská pirátská strana 15 4,45
24 PRO vystoupení z EU 0 0,00
25 Nový smìr 0 0,00
26 STAÈILO!, KSÈM, SD-SN, ÈSNS 5014,83
27 DSZ - ZA PRÁVA ZVÍØAT 0 0,00
28 Volte Pr.Blok www.cibulka.net 1 0,29
29 SENIOØI SOBÌ 0 0,00
30 Levice 0 0,00

Dìti sucholaz. SDH se zapojily do výtvarné 
a literární soutìže "Požární ochrana oèima dìtí 
a mládeže". Slavnostní vyhodnocení probìhlo 
v pondìlí 10. èervna od 15 hodin v Obecním 
domì v Opavì. V jubilejním padesátém roèníku 
této soutìže se umístili na pøedních pøíèkách:

Antonie Seidlová - 1. místo lit. kat. SDH L2
Michaela Stiborová - 2. místo kat. SDH M 1
Emma Silber - 2. místo kategorie SDH M2
Agáta Malohlavová - 3. místo kat. SDH ZŠ 1
Adam Šuba - 2. místo kategorie SDH ZŠ 2
Tobiáš Hennig - 3. místo kategorie SDH ZŠ 2
Amálie Nelešovská - 2. místo kat. SDH ZŠ 4
V mistrovském zápase mužù Suché Lazce - 
Raduò, který se hrál v sobotu 15. èervna 
v 15:00 hodin, vyhrály Suché Lazce 3:1 (1:1). 
Góly dával 17. Židek Aleš, 29. Hrbáè Pavel, 65. 
Bubík Pavel, 77. Komenda Jakub.

V pondìlí 17.6. po 16. hodinì byla v kulturním 
domì slavnostnì zahájena týdenní výstava 
fotografií Josefa Kalužíka. Na stovkách do-
bových fotografií byl zachycen život, lidé a bu-
dovy v Suchých Lazcích z let 1968 až 1986. 
Mezi zábìry bylo také údolí Sedlinky - výletištì 
na Pøerovci pøed výstavbou pøehrady, požár 
národního podniku Galena v roce 1982, dìti 
a lidé z obce a další zajímavosti. Výstava pro-
bíhala každý den až do pátku 21.6.2024 od 16 
do 19 hodin v kulturním domì na ulici Pøero-
vecká 129/68. Spoluobèany pozval obecní úøad, 
rodina Kalužíkových a kronikáø D. Závìšický.
Ve støedu 19. èervna na obecním fotbalovém 
høišti v S. Lazcích za sluneèného odpoledne 
startovalo na Olympijském bìhu témìø 65 dìtí 
ve vìku 0 do 15 let. Po 18. hod. následoval 
hlavní závod v poètu 21 závodníkù. Všichni 

záøí 2024
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rodièe fandili nejmenším závodníkùm, pro které 
byl pøipraven také skákací hrad a jako odmìna 
párek v rohlíku. Nìkteøí skonèili na bednì, jiní 
málem nedobìhli, ale nikdo to nevzdal. A o to 
právì šlo. Pøijít, pobavit se a zazávodit si s pøá-
teli. O bezpeèí bìžcù na cestách se postarala 
hlídka mìstské police Opava a sbor dobrovol-
ných hasièù. Pitný režim pak zajistilo TJ Suché 
Lazce. Dospìlácký závod vyhrál Martin 
Kováèech (0h:16:26), druhý byl Petr Pospíšil 

(0h:18:48) a tøetí Martin Rybka (0h:20:16), 
(ètvrtý náš Miloš Holuša - 0h:22:20). Z žen 
byla nejrychlejší opìt paní Jana Gøešková 
(0h:22:32), druhá pak Alena Czernínová 
(0h:23:09) a tøetí nejrychlejší žena byla Vendula 
Papežová (0h:24:44). Pro všechny to byl úžasný 
zážitek a krásná vzpomínka. Autor èlánku: 
Pavel Nelešovský. Foto na stranì 16.
V pátek 21.6. uspoøádalo AVZO 9. roèník 
amatérského nohejbalového turnaje trojic. 
Pøihlásily se ètyøi družstva. Turnaj letos zaèal na 
Strážnici po 15. hodinì nástupem družstev. 
Následovalo losování a registrace týmù. Turnaj 
provázelo sluneèné poèasí. Letos vyhrálo 
družstvo Kyjovice ve složení Adam Pretsch, 
Robin Pecina a Miroslav Juchelka. Bìhem 
turnaje bylo pro hráèe a diváky zajištìno 
obèerstvení, pivo, nealko, guláš a další. Turnaj 
skonèil po 21. hodinì. Umístìní a názvy 
družstev. 1. místo Kyjovice (Adam Pretsch, 

Robin Pecina, Miroslav Juchelka) 2. místo 
Petøvald (David Polášek, Milan Struhár, Lukáš 
Komenda) 3. místo Š�abajzny (Petr Janda, 
David Èalek, Jiøí Krauz st.) 4. místi Èuèkaøi  
(Patrik Komenda, Denis Komenda, Jakub 
Komenda). Fotografie z turnaje na stranì 21.

O víkendu 21. - 22.6. probìhl na fotbalovém 
høišti v Plumlovì v Borkách historicky první 
roèník Moravia Cupu. Jednalo o první kolo 
svìtového poháru ve støelbì z kusí, kterého 
se zúèastnili i støelci Suchých Lazcù, Oldøich 
Kubesa a Sabina Kubesová. Sabina Kubesová 
brala body za 10. místo a Oldøich Kubesa za 24. 
místo. Více se dozvíte na stranì 18.

Na bøezích sucholazecké pøehrady Sedlinka byl 
24.6. zaznamenán vìtší úhyn ryb. Obèané 
o tom informovali obecní úøad Suché Lazce. 
Formálnì patøí retenèní nádrž státnímu podniku 
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Lesy ÈR a ryby v pronajaté nádrži chová Èeský 
rybáøský svaz - místní organizace Opava. 
Pøíèin mohlo být nìkolik a pravdìpodobnì 
se jednalo o kombinaci nìkolika faktorù. Nižší 
hladina, menší pøítok, splavení pesticidù a žump 
z neodkanalizovaných chatových oblastí bìhem 
deš�ù byly nejspíš pravdìpodobnou pøíèinou. 
Celou záležitostí se také zabývalo zastupitelstvo 
obce na svém 13. zasedání dne 25.6.2024. Viz 
zápisy ze zastupitelstva.

Místní knihovna Suché Lazce informovala dne 
25. èervna prostøednictvím knihovnice paní 
Jaroslavy Kostøibové své ètenáøe o zmìnì 
pùjèovní doby v knihovnì bìhem prázdninách. 
Pùjèovní doba byla od 16:00 do 17:30 hodin, 
a to ve dnech 1.7., 15.7., 29.7., 12.8., 27.8.2024.
Dne 25. èervna v 18:15 hod. se konalo v kul-
turním domì 13. zasedání zastupitelstva MÈ 
- Suché Lazce. Na programu bylo mimo jiné: 
bod 4. Kontrola usnesení, bod 5. Zpráva starosty 
o èinnosti obce, bod 6. Kupní smlouva – Fran 
Smìja, bod. 7. Sucholazecké posvícení ...
Dne 26.6. informoval starosta na webu obèany, 
že byly zahájeny práce na obnovì NN a veøej-
ného osvìtlení na ulici Na Pískovnì. Práce 
probíhaly v mìsíci èervenec - srpen 2024.
Ordinace praktického lékaøe MUDr. Kašpárka 
v Opavì i Suchých Lazcích byla z dùvodu 
dovolené uzavøena od 15.7. do 28.7. a od 19.8. 
do 1.9.2024. Ordinaci zastupoval pan MUDr. 

František Øímák, nám. Republiky 4 v Opavì.
Sedmý roèník Táboráèku se konal v pátek 28. 
èervna 2024 po 18. hodinì v areálu støelnice na 
Strážnici. Nìkolik dobrovolníkù z AVZO v rám-
ci brigády postavilo pøed akcí táboráèek. Akci 

provázelo deštivé, ale teplé poèasí. Návštìvnost 
patøila k tìm menším, ale zábava byla jako vždy 
výborná. Po zapálení táboráèku starostou obce, 
následovalo opékání špekáèkù, poslech country 
hudby a volná zábava. K obèerstvení bylo pivo, 
nealko, špekáèky a také guláš. Více na str. 22.
Dne 29. èervna po 14. hodinì probìhlo v rámci 
"Zahájení zámecké sezóny" také slavnostní 
otevøení výstavy ke 120. výroèí narození Frana 
Smìji v Neplachovicích. Putovní výstava tak 

zamíøila do Neplachovického zámku, kde ji 
návštìvníci mohli vidìt v rámci expozice 
zámku. Ve spolupráci se starostkou paní Danou 

záøí 2024
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Schreierovou byla expozice Fr. Smìji, zpøístup-
nìna v rámci víkendových prohlídek zámku od 
10 do 16 hodin až do konce srpna. Na zámku 
byla k vidìní také výstava obrazù I. Stanisla-
vové, sbírka koèárkù a panenek paní M. Smíta-
lové, sbírka vah a žehlièek L. Dehnera a další 
zajímavosti. V záøí se putovní výstava Fr. Smìji 
pøesunula do knihovny Bašky u Frýdku-Místku, 
kde spisovatel také pùsobil jako uèitel. V øíjnu 
se plánuje výstavu pøesunout také do Štítiny 
pøípadnì do Komárova. Foto na stranì 29.

V sobotu 22. èervna v novém areálu hasièárny 
v Kylešovicích konala poslední soutìž Ligy 
mladých hasièù 2023/2024. Za pøítomnosti 
primátora Opavy pana Tomáše Navrátila byly 
vyhlášeny výsledky jak posledního kola, tak 
celkové umístìní jednotlivých družstev v lize. 
Dìti jako odmìnu dostaly drobnosti, sladkosti, 
každé družstvo meloun, a hlavnì každé dítì 
dostalo medaili na památku. Z celkovì devíti 
kol ligy se dìti ze Suchých Lazcù zúèastnily 
sedmi soutìží. V kategorii mladších žákù s cel-
kovým poètem 18 družstev obsadilo družstvo 
Petra - 14. místo, družstvo Katka-Eva - 13. 
místo. V kategorii starších žákù s celkovým 
poètem19 družstev bylo družstvo Lucka na 17. 
místì a družstvo Pavla na 11. místì.
Všechna družstva mladých hasièù se sešla 
v pátek 28. èervna na fotbalovém høišti. Pro 
všechny bylo pøipraveno vše pro disciplínu 
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požární útok a støelba ze vzduchovky. Požární 
útok si vyzkoušeli také rodièe. Za odmìnu pak 
všichni dostali pizzu z restaurace Heja.

Od 8. èervence probíhaly v okolí naší obce 
žnì. Informovala o tom na sucholazeckém webu 
obèany ZEMÌDÌLSKÁ a.s. Opava Kylešovice. 
Všichni byli informováni, že mùže dojít k zne-
èištìní bazénù prachem, popø. úlomky slámy 
unášené vìtrem. To se týkalo také otevøených 
oken smìøovaných do polí.
Pøibližnì dne 19.7. "neznámý" vandal poškodil 
omítku zastávky Suché Lazce - horní. Obecní 
úøad hledal svìdky, kteøí by mohli objasnit 
totožnost pachatele. Za pár dní zøejmì pachatel 
zastávku z obav vymaloval bílou barvou. Výsle-
dek však byl ještì horší než pøedtím. 
Ve støedu 24.7. probìhlo slavnostní zahájení 
výstavy dobových fotografií s názvem "Vysoké 
Mýto kmotrem Mokrých Lazcù v roce 1946". 
Výstava, která trvala až do konce srpna, byla 
zahájena starostou panem Mgr. Davidem 
Teichmannem v prostorech komunitního centra 
v Mokrých Lazcích. Na slavnostní zahájení, 
kde nechybìlo drobné obèerstvení a pøípitek, se 
dostavilo nìkolik desítek obèanù z Mokrých 
a Suchých Lazcù. Výstavu navštívil také staros-
ta Štítiny a kronikáø ze Such. Lazcù. Výstava 
vznikla z podkladù, které poskytli zástupci mìs-
ta Vysoké Mýto a Krajského vojenského velitel-
ství Pardubice, kteøí navštívili Mokré Lazce pøi 
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se tak stalo družstvo s názvem "PIVNÍ 
BARONI". V individuálních soutìžích se 
vítìzem kategorie "Nejlepší støelec" stal Patrik 
Lenc, "Nejlepší brankáø" Adam Šenkyøík 
a "Nejlepší hráèka" byla vyhlášena Eliška 
Macíková. Organizátoøi dìkují Tadeáši 
Èernínovi za pomoc pøi poøádání turnaje. 
Nejvìtším lákadlem celého dne byl vodní 
fotbálek, který v horkém poèasí pøišel vhod. 
Na akci nechybìlo obèerstvení (pivo, nealko, 
klobásy) pro hráèe a fanoušky. Souèástí akce 
bylo také letošní první letní kino s filmem 
"Støídavka", které zaèalo po 21. hodinì. 
Letního kina se úèastnilo pøibližnì šedesát osob. 
Foto: Marci Èernínová

Dne 4.8. probìhlo v Pøerovì mistrovství 
republiky AVZO. Pro Suché Lazce získala dvì 
bronzové medaile Barbora Meixnerová za 
støelbu v leže 60 ran a 3x20 standard. Celkem 
mohly být medaile tøi, ale nakonec støelkynì 
Piòosová posunula o pár bodù naši Zuzku 
Meixnerovou na 4. místo. Foto: Jar. Meixner
Dne 5.8. od 7:30 do 16:30 hodin došlo k pláno-
vanému pøerušení dodávky elektrické energie 
v katastru naší obce v tìchto lokalitách: Ke 
Strážnici, Na Pískovnì, Pøerovecká, V Ulici 
a daších kat. území Suché Lazce.
Ve støedu 7. srpna kolem 20:00 hodiny byla 
nahlášena nehoda na ulici Májová. Nákladní 
vùz s návìsem, který smìøoval do areálu RKL, 

své pracovní cestì na Slovensko. Vysoké Mýto 
se na konci 2. svìtové války stalo kmotrovským 
mìstem válkou ponièených Mokrých Lazcù 
v rámci akce "Budujeme Slezsko". Na obnovu 
jejich obce byly poøádány sbírky a darem dostali 
také hasièskou støíkaèku Stratílek, kterou obec 
dodnes vlastní. Více se dozvíte ve Zpravodaji 
Mokré Lazce - èíslo 3/2024. Výstavu mohli 
obèané navštívit do konce srpna 2024 v Komu-
nitním centru Mokré Lazce (za prodejnou 
Hruška - vchod z ulice Malá Strana, 1. NP.) 
Poznámka: Na výstavì byly k vidìní linoryty 
kyjovské rodaèky a malíøky Heleny Salichové 
z výstavy, kterou prezentovala ve Vysokém 
Mýtì v roce 1947 v rámci akce "Budujeme 
Slezsko". Jako napøíklad linoryt s názvem 
"Vyhnali nás od Tìšína", "Zùstali opuštìní", 
"památník Ostrá Hùrka" v Háji ve Slezsku, 
"Panna Marie z Hrabynì", linoryt z roku 1939 
"Na vìžích Opavy vlají prapory vítìzù", dále 
pak dílo z roku 1938 "Volali jsme do celého 
svìta" a další. Výstava se vydaøila.

V sobotu 27. èervence uspoøádal obecní úøad ve 
spolupráci s dobrovolníky šestý roèník 
fotbalového turnaje - Sucholazeckého poháru. 
Celý den doprovázely velmi vysoké teploty. 
To se významnì projevilo na úèasti a z pìti 
pøihlášených družstev se nakonec zúèastnilo 
pouze jedno. Tím se letošní roèník stal ryze 
sucholazeckým bojem o putovní pohár a vítìzi 

záøí 2024
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Mokrých Lazcù David Teichmann, èlen ÈSSD 
Libor Moravec a další zajímavé osobnosti. Pivní 
festiválek zahájil tradiènì starosta Suchých 

Lazcù Petr Oriešèík a pøivítal všechny obèany. 
Následovaly tøi soutìže pro dospìlé, soutìž 
v rychlosti pití piva, kterou opìt obhájila loòská 
vítìzka. Soutìž o sucholazeckého jedlíka 
(klobása, špíz a pivo) si udržel loòský vítìz. 
Tøetí nová soutìž tøí manželských párù byla 
v rychlosti vypití tupláku. Následovala pivní 
tombola, ve které vítìzka obdržela wellness 
pobyt v hodnotì 5.000,- Kè. Po deváté hodinì 
následovalo letní kino s èeským filmem - 
Dìdictví. Všichni se dobøe bavili. Foto str. 30.
Dne 12. srpna informoval starosta na webu 
obèany o kontaktch na další projektanty, kteøí 
mohou sucholazeckým zrealizovat projekt na 
pøípojku ke splaškové kanalizaci, který je 
nezbytný pro územní rozhodnutí, oficiální 
napojení na kanalizaci a následné nahlášení pro 
placení stoèného. Vzhledem k vysoké vytíže-
nosti všech projektantù nabízela obec i jiné 
možnosti. Ke dni 30.6.2024 skonèil zkušební 
provoz èistièky odpadních vod a odkládání 
oficiálního napojení. Myšlenka, že èím pozdìji 
se oficiálnì napojí, tím pozdìji budu platit 
stoèné, není správná.
Pan Tomáš Bala pozval 13.8. všechny pøíznivce 
na slavnostní vyjížïku Jawa cup 2024 Suché 
Lazce - "Suché Lazce jedou na Balaton". Letos 

byl chybnì naveden navigací z ulice Pøerovecké 
na ulici Na Pískovnì, kde se snažil odboèit 
doleva na køižovatce ulic Na Pískovnì / Májová. 

Pøi manévru narazil do oplocení rodinného do-
mu è. 188/13. Došlo k zablokování komunikace, 
kterou øešila PÈR. Foto: Jakub Chalupecký
Od 10. srpna byl na webu k dispozici rozpis 
mistrovských zápasù TJ Suché Lazce (Lazio) 
3. tøída skupina B na podzim 2024 pro Muže.
V sobotu 10.8. se konal u kašny osmý roèník 
kulturní akce Pivní festiválek. Stejnì jako 
minulý rok doprovázely festiválek vysoké 
teploty (33,1°C). Sluneèné poèasí pøilákalo 
velké množství návštìvníkù a už po 15. hodinì 
se scházeli lidé z obce a okolí, aby zaplnili 
lavice pod stany na parkovišti ve støedu obce. 
Také letos byla pøipravena zábava i pro dìti, 
které si užily dva skákací hrady, cukrovou vatu, 
malování na oblièej a malování køídou. V na-
bídce piv letos bylo: Holba Šerák 11°, Rychtáø 
výèep speciál svìtlý 11°, Litovel višòový ležák 
11°, Staropramen 12°, Svijany máz 11°, Bernard 
extra hoøký, Radegast 10°, Ostravar Mustang 
11°, Cool grep. Ve stánku øeznictví Gebauer 
mìli v nabídce špízy, klobásy, langoše a hrano-
lky. Festiválek navštívilo nìkolik známých 
osobností jako napø. primátor Opavy Tomáš 
Navrátil, bývalý ministr zahranièních vìcí 
Èeské republiky Lubomír Zaorálek, pìvec 
Slezského divadla Petr Urbánek, starosta 
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v 16:30 hodin, vyhrály Suché Lazce 1:4 (1:2). 
Góly dával 5. Dener Lukáš, 8. Schlossarek 
David, 42. Komenda Jakub, 68. Pavela Radim, 
77. Diehel Daniel.
Tradiènì ve støedu 28. srpna probìhlo po 15. 
hodinì další setkání kronikáøù ve Štítinì. Po 
prázdninové pauze se opìt sešli nadšenci pro 
slezskou historii. Navzdory horkému a sluneè-
nému dni s teplotami okolo 32°C se sešlo 
rekordních ètrnáct úèastníkù. Kromì stálých 
èlenù (pánové Tomáš Sáòka, David Závìšický, 
Ing. Radek Malohlava, Jan Sládeèek, Josef 
Sedláèek, Robert Winkler, Stanislav Grygar 
a Jiøí Richter) dorazili také pan Milan Julínek 
a Ing. Radomil Paláèek z Vøesiny. Nechybìl 
také pan Pavel Solnický Bc. ze Zemského ar-
chivu v Opavì. Novì nás navštívil pan Zdenìk 
Mustar - kronikáø z Háje ve Slezsku, Mgr. 
David Teichmann starosta Mokrých Lazcù 
a pan prof. PhDr. Jiøí Knapík, Ph.D. ze Slez-
ské Univerzity - Ústav historických vìd. Na 
poøadu dne bylo opìt nìkolik zajímavých témat 

jako zákon 80/1920 Sb. "o pamìtních knihách 
obecních" z 30. ledna 1920, dle kterého mìly 
samosprávné obce založit a vést obecní kroniku; 
Zpùsoby, jak zavést kroniku Mokrých Lazcù; 
Možnost archivace obecních zpravodajù ve 
Státním okresním archivu Opava (ulice 
Bøezinova 779/6); Historie Pošty a poštovních 
artefaktù (rok 1743 první poštovní dostavník, 

úèastníky èekalo 485 km ke bøehùm Balatonu. 
Všichni letos jeli na vìtších kubaturách. (Od 90 
kubických cm výše.) Ve ètvrtek 15.8. pøed 
Hostincem U Baly probìhl krátce po 7:30 
hodinì slavnostní výjezd skupiny Jawa cup 
2024. Výjezdu pøedcházela "spanilá jízda" 
v úterý 13.8. v 17 hodin, jejímž cílem bylo 
uctìní památky dvou zesnulých èlenù a jezdcù 
Mirka Hozy a Kamila Onderky se zastávkami 
na høbitovech v Komárovì a Podvihovì. 

Ve ètvrtek 15. srpna 2024 vyjelo od Hostince 
U Baly smìrem k Siofoku na Balaton více než 
tucet jezdcù. Doprovodit je pøišli místní obèané 
a kamarádi. Termín výpravy byl 15. - 18. srpna. 
Foto: Renáta Balová a František Šustek
V mistrovském zápase mužù Suché Lazce - 
Oldøišov "B", který se hrál v pátek 16. srpna 
v 17:30 hodin, vyhrály Suché Lazce 5:0 (1:0). 
Góly dával 12. Pavela Radim, 54. Dener Lukáš, 
63. Komenda Jakub, 84. Židek Ondøej a v 88. 
minutì Zaku�anský Václav.
Druhý srpnový týden prožili mladí hasièi na 
letním soustøedìní v areálu Rekreaèního 
støediska Bílá Holubice v Mokøinkách. Výbor 
SDH spolu s vedoucími pøipravili pro tøicet šest 
dìtí ve vìku od 7 do 15 let týden plný her, 
soutìží a zábavy. Program se nesl v duchu 
"hvìzd". Fotografie na stranì 34.
V mistrovském zápase mužù Budišovice - 
Suché Lazce, který se hrál v sobotu 25. srpna 

záøí 2024
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A. Loudová, L. Heèková, M. Palaèková, J. Car-
bolová, B. Vavreèková, H. Volná, J. Friedlová 
a M. Friedlová. Všichni mìli radost z dobøe 
vykonané práce. Více na stranì 24.

V pátek 30.8.2024 po 15. hodinì zaèalo v naší 
obci Sucholazecké posvícení 2024. Páteèní 
tropické poèasí vydrželo až do nedìle. Stejnì 
jako každý rok nechybìly pou�ové atrakce jako 
velký øetízkový kolotoè, lavice, dìtský øetízkový 
kolotoè, Euro-Jump, skákací hrad, støelnice 
a další. O stánky s obèerstvením se tradiènì 
postaraly restaurace Heja, Hostinec U Baly a TJ 
Suché Lazce. Páteèní utkání svobodní / ženatí 

se odehrálo po 17. hodinì na obecním høišti. 
Novì byl pøipraven pro hosty sucholazecký 
vláèek, který vozil návštìvníky okružní jízdou 
po Suchých Lazcích. Vláèek pana Strakoše, 
který jezdil také v sobotu, se stal oblíbenou 

který projel pøes Smolkov); Pøedstavení osob-
nosti Zdenìk Jerman (Josef Heller); Studentský 
èasopis 20-30 léta; Štítinský student a orlovský 
rodák Jaroslav Pšèolka (J. Èálka) velvyslanec 
v Havanì a diplomat; Slezan historie spolku; 
Pøedstavení knihy "Farní kostel ve Velkých 
Hošticích" (2024), (Z. Kravar / P. Solnický / 
P. Tesaø) k výroèí 250 let postavení kostela; 
Plánovaná výstava prof. J. Knapíka na arkádách 
v Opavì; Pøedstavení pøipravované knihy Ing. 
R. Malohlavy o rodu Johana Bocka von Burk-
wic; Pøedstavení velkolepých pøiprav k 80. 
letému výroèí osvobození (2025) - rekonst-
rukce bitvy na katastru Štítiny a Mokrých 
Lazcù, tanky, pøelety letadel, apod.; Pøedstavení 
aplikace R. Malohlavy / D. Závìšického 
www.historie-stitina.cz na archivaci a vyhle-
dávání historických fotografií; Pøedstavení 
knihy "Slezský konzulát" v Praze (2010) pana 
Jiøího a Jaromíry Knapíkových; Fotografická 
dokumentace R. Winklera o rekonstrukci 
a opravì svodù na zámku v Raduni v roce 1998; 
Vyprávìní pana T. Sáòky - léèení koní v I. sv. 
válce v Komárovì (více než 110 koní) rakous-
kým felèarem a jeho 11 pomocníky, hostinský 
a dìdièný rychtáø Vícha z Komárova, jeho 
hospody (U Øíšské silnice), sklady soli a pod-
nikatelské aktivity, historie a záhadný pùvod 
rozsáhlé farnosti a pìti kostelù sv. Václava 
v Krzanowice (Køenovice), Velká Polom, ... 
a mnoho dalších. Vzhledem k nedostatku èasu 
se nedostalo na prezentaci pana Jana Sedláèka 
o pustopolomských lesích, prezentaci pana 
Josefa Sládeèka a dalších èlenù, které budou 
pøedstaveny na dalším setkání. Na konci setkání 
probìhla volná diskuse. Setkání se vydaøilo.
Klub dùchodcù Veselé Berle se 29.8. postaral 
o úpravu všech veøejných okrasných záhonù 
v Suchých Lazcích. Blížilo se sucholazecké 
posvícení a záhony v obci bylo potøeba upravit. 
Brigády se úèastnili tito dobrovolníci: S. Kaš-
tovský, M. Šustková, J. Kulaviaková, J. Žídková, 
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dával 32. Bartùnìk Michal, 50. Diehel Daniel, 
75. Ku¾ka Lukáš, 78. Dener Lukáš.
V sobotu 7. záøí po 15. hodinì uspoøádal Støe-
lecký klub polní kuše Suché Lazce ve spo-
lupráci s obecním úøadem hudební vystoupení 
zpìvaèky Heidi a HeidiBand. Akce se konala 
v rámci Mistrovství ÈR ve støelbì z polní kuše 
v Suchých Lazcích a ke 40. výroèí založení 
støeleckého spolku polní kuše. V areálu støelnice 
na Strážnici se krátce po 16. hodinì sešlo více 
než 350 návštìvníkù z obce a okolních vesnic. 
Vstupné stálo 200 Kè v pøedprodeji a 300 Kè na 

místì. Èlenové SDH a další dobrovolníci se 
postarali o obèerstvení a organizaèní zázemí. 
Nechybìlo pivo, nealko, grilované tramp. 
cigáro, špízy, klobásy a sýry. První vystoupení 
zpìvaèky Heidi Jankù na Strážnici probìhlo 
pøed 40 lety (18.8.1984) u pøíležitosti 1. roè-
níku støelecké soutìže kuší "O zlatý šíp Petra 
Bezruèe". Heidi letos opìt nezklamala a rozjela 
skvìlou show, bìhem které vystoupila z podia 
mezi diváky. Všichni se skvìle bavili. Po 
hudebním vystoupení následovala v 18 hodin 
RETRO diskotéka, o kterou se postaral jeden 
z nejdéle hrajících DJ - Mirek Kralovanský (71). 
Na samotnou diskotéku stálo vstupné 50 Kè. 
Strážnice tak po delší dobì opìt žila muzikou. 
Zaznìly zde hity ze 70. až 90. let. Zábava 
pokraèovala do ranních hodin. V areálu 
støelnice, kterou vybudovala složka SVAZARM 

atrakcí. Letos poprvé vystoupila v obci po 20. 
hodinì kapela EXPEDICE APALUCHA s do-
mácím bubeníkem. Po 22. hodinì následovala 
diskotéka a volná zábava až do ranních hodin. 
V sobotu odpoledne pokraèoval program po 13. 
hodinì. Nechybìl zábavný program pro dìti, 
malování na tváø a kolotoèe. Kromì stánkù 
s cukrovinkami, balónky a hraèkami byl k dis-
pozici stánek s kávou. Odpoledne byl pro dìti 
pøipraven zábavný program, který hudebnì 
doprovázel DJ Alin. V 17:30 se posluchaèùm 
pøedstavil pìvecký sbor Olgy Golhové. Veèerní 
program rozproudila kapela FAJER a po ní 
následovalo zábavné hudební pøekvapení - 
imitace tøí kapel - LUNETIC, TEAM a HOLKI. 
Pár otužilcù otestovalo vodu v kašnì a hudební 
zábava v podání DJ Alin pokraèovala do ranních 
hodin. Nedìlní program zaèal v 10:30 hodin - 
Slavnostní mší Svatou k oslavì a k dìkování 
za letošní úrodu. Bìhem bohoslužby nechybìlo 
tradièní žehnání a pøedávání chleba a solí. 
Odpoledne pokraèoval program pou�ovými 
atrakcemi pro dìti. Posvícení letos skonèilo 
kolem 22. hodiny. Fotografie na stranì 31.
Vedoucí prodejny Tempo Opava - Suché Lazce 
oznámila všem nakupujícím, že od 2.9. došlo ke 
zmìnì prodejní doby Tempo Opava – Suché 
Lazce. Otevírací doba je: pondìlí až pátek 6:30 - 
16:00 hodin a v sobotu od 6:30 - 11:00 hodin. 
Prodejna Tempo se tìší na vaši návštìvu!
Dne 3. záøí v 18:15 hod. se konalo v kulturním 
domì 14. zasedání zastupitelstva MÈ - Suché 
Lazce. Na programu bylo mimo jiné: bod 4. 
Kontrola usnesení, bod 5. Zpráva starosty o 
èinnosti obce, bod 6. Schválení dotace – 
Mistrovství Èeské republiky v polní kuši, bod 7. 
Oprava kulturního zaøízení, bod 8. Schválení 
dotace DÈOV, bod 9. Oprava vjezdu - centrum 
obce ... Více najdete na webu.
V mistrovském zápase mužù Horní Lhota - 
Suché Lazce, který se hrál v sobotu 7.9. v 16:00 
hodin, vyhrály Suché Lazce 1:3 (1:0). Góly 

záøí 2024
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Bašky u Frýdku - Místku. Od pondìlí 16. záøí 
zaèala putovní výstava Frana Smìji tentokrát 
v Bašce. Ve vestibulu obecního úøadu tam pro-
bíhá výstava pøipravena pro obèany Bašky 
a okolních obcí. Obecní úøad podìkoval za 
spolupráci knihovnici paní Dajanì Zápalkové 
a za logistiku Petru Žùrkovi a D. Závìšickému.

Již od ètvrtka 12.9. zaèaly silné deštì, pøedev-
ším v oblasti Moravy a Slezska, kdy v Suchých 

2Lazcích napadlo nejdøíve 12 mm/m . V pátek se 
2déš� zintenzivnil a napadlo více než 62 mm/m  

a ve sklepích se zaèala objevovat spodní voda. 
Hladina v pøehradì Sedlinka se v pátek nijak 
zásadnì nezvýšila. V sobotu pokraèoval déš� 

2dalšími 80 mm/m . Hned ráno spadl nedaleko 
domu 131/152 strom pøes cestu a zablokoval 
cestu na Pustou Polom, která byla následnì 
uzavøena. Autobusová linka è. 220 se toèila 
u Hostince U Baly. Strom spadl v dùsledku 
povodní. Potok Sedlinka a pøilehlá pole se roz-
vodnily a èásteènì zaplavily také cestu k toènì 
na Pøerovec. JSDH Suché Lazce spoleènì 
s opavskými hasièi odstraòovali strom na Pøero-
vecké pomocí plošiny. Na Pøerovec byl v úseku 
zastávky "Horní" zákaz vjezdu kvùli povod-
ním. V sobotu 14.9. zorganizoval obecní úøad 
spoleènì s dobrovolníky na toènì Pøerovce 
místo pro plnìní pytlù s pískem. Nìkolik desí-
tek dobrovolníkù se zapojilo. Pytle s pískem 
byly k dispozici pro širokou veøejnost, kterou 

(nyní AVZO), v minulosti vystoupilo více 
známých kapel a zpìvákù. ZO SVAZARM 
napøíklad 4.7.1985 zorganizoval koncert 
zpìvaèky Marie Rottrové se skupinou 
Plameòáci, v srpnu 1986 koncert Michala 
Tuèného, dne 19. èervna 1987 koncert Vìry 
Špinarové a další den 20. èervna 1987 
následoval koncert tentokrát hudební skupiny 
CITRON, který pøilákal 740 osob! Posledním 
z øady koncertù bylo vystoupení rockové 
zpìvaèky TANIA 9. èervence 1988.
Dne 9. záøí informoval starosta, že vzhledem 
k velmi špatné pøedpovìdi poèasí na víkend, 
bylo zrušeno plánované Vinobraní 2024. Ná-
hradní termín akce byl naplánován na 5.10. 
2024. Snad si vinobraním užijeme babí léto 
a lepší poèasí.
Dne 11. záøí vydal ÈHU výstrahu na déš� a po-
vodnì na následující 4 dny. Všichni vìøili, že se 
extrémní pøedpovìï nenaplní. Predikce nevypa-
dala dobøe a byly pøedpovìzeny vydatné srážky 
a silný vítr.

Klub dùchodcù Veselé Berle i pøes nepøíznivé 
poèasí podnikl 12.9.2024 výlet a navštívil hrad 
Bouzov a jeskynì Javoøíèko. Bylo se opravdu 
na co koukat. Tradiènì v našem klubu nechybìla 
dobrá nálada a všichni se vrátili ve zdraví. Vý-
letu se úèastnilo pøibližnì 45 osob nejen z klubu 
dùchodcù. Více na stranì 24.
Výstava Frana Smìji se pøesunula 13.9. do 
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Zákaz vjezdu na Pøerovec u zastávky "Horní" 
stále platil kvùli podemleté a zvlnìné vozovce 
pøed pøeroveckým mostem. Tento zákaz øada 
lidí nerespektovala a "jezdili se podívat na 
záplavy" na Pøerovec autem. Starosta musel na 
webu nìkolikrát upozornit na respektování 
zákazu vjezdu. Letecké zábìry povodní v Su-
chých Lazcích na Pøerovci ze dne 15.9.2024 na 
stranì 35 ukazují celkový rozsah škod. Záplavy 
zasáhly celou Severní Moravu a také naši obec. 
Bìhem té doby spadlo u nás více než 245 mm/ 

2m  (což je více než v roce 1997). Nejvíce zasaže-
nou oblastí v našem katastru byl Pøerovec. Ško-
dy napáchané touto povodní jsou srovnatelné 

s povodnìmi v roce 1997. Nejvíce záplavy 
poškodily mìsto Opavu a obce Nové Sedlice, 
Štítinu, Komárov, Èeskou Novou Ves a mnoho 
dalších. Škody na majetku a infrastruktuøe jsou 
obrovské a budou mít velký vliv na ekonomiku 
našeho kraje. Pro øadu firem a živností budou 
tyto povodnì likvidaèní.
Prodejna TEMPO - Suché Lazce informovala 
na webu obèany, že v pondìlí 16.9. a úterý 17.9. 
byla otevøena pouze v dobì od 6:30 do 12:00 
hodin. Dùvodem zmìny otevírací doby byly 
záplavy (logistika).
Od pondìlí 16.9. byla cesta ze Suchých Lazcù 
na Pøerovec pøed mostem opìt prùjezdná, ale 
pouze v jednom pruhu a øízena semafory. Od 
této chvíle jezdila i MHD è. 220 až na toènu.

využili obèané nejen ze S. Lazcù, ale také z No-
vých Sedlic a dalších obcí. Probíhaly pøípravné 

akce na vybudování protipovodòové stìny na 
pozemcích domù 246/2, 245/3, 76/154 a v dal-
ších lokalitách. Celou akci koordinoval starosta 
obce spoleènì se záchrannými složkami. Odpo-
ledne pøehrada Sedlinka již naplnila svou kapa-
citu a pøetékala boèním pøepadem. V Nových 
Sedlicích již voda u obchodu Hruška opustila 
koryto a vylila se na cestu tak, že byla neprù-
jezdná. V noci ze soboty na nedìli se situace 
dále zhoršovala, protože se pøidal silný vítr. Na 
Pøerovci v noèních hodinách spadl další strom 
nedaleko pøedchozího. Hasièi zajistili jeho 
odstranìní. V nedìli 15.9. ráno kolem 6. hodiny 
dorazila z lesù nad Pøerovcem první povodòo-
vá vlna, která zatopila domy è. 2, 3, 154 a další. 
Voda na Pøerovci napáchala nejvìtší škody 
a protékala pøes cestu Pøerovecká a také po 
louce podél cesty k Novým Sedlicím. Srážky 

2v nedìli byly kolem 35mm/m  a pak již vysvitlo 
slunce, ale voda z lesù a vyšších poloh dále 
tekla proudem. Hasièské sbory provedly v ne-
dìli 15.9.2024 odstranìní spadlých stromù na 
Pøerovci. Jednalo se pøedevším o silnici z toèny 
na Pøerovci smìrem na Nové Sedlice. Vlivem 
vytrvalých deš�ù a následných povodní zde 
spadlo minimálnì pìt stromù do vozovky. JSDH 
Suché Lazce zasahovalo u nìkolika domù na 
Pøerovci èerpáním sklepù a úklidem nánosù.

záøí 2024
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Poté, co voda po povodních z 15.9.2024 opadla, 
zaèaly se naplno objevovat škody na majetku 
a infrastruktuøe v zatopených oblastech. Jedním 
z nejvíce zasažených mìst je také Opava. Do 
postižených lokalit jezdí pomáhat pøedevším 
naši dobrovolní hasièi, kteøí zde již strávili 
desítky hodin pøi odklízení škod. Mezi lidmi se 
rozbìhla vlna solidarity a mnoho lidí nejen 
z naší obce jezdí pomáhat lidem a firmám v pos-

tižených oblastech. Dobrovolníci si berou dovo-
lené nebo po práci pomáhají ve vytopených 
oblastech. Pomoci mùže kdokoli. Škody jsou tak 
rozsáhle, že když pøijdete kdekoliv do postiže-
ných lokalit, každý uvítá pomocnou ruku. Pri-
mátor mìsta a starostové koordinují pomoc 
v daných lokalitách. Kdo se che zapojit, mùže 
zde: https://www.opava-city.cz/povodne/
Slezané si navzájem pomáhají!

Redakce David Závìšický
Foto: SDH Suché Lazce
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plánovaných akcí bylo nucenì zrušeno vzhle-
dem k povodòové situaci v Opavì. Tradièní 
akcí, kterou plánuje uspoøádat Klub rodièù, 
bude Taškaøice - strašidelná stezka pro malé 
i velké s velkolepým zakonèením na školním 
høišti. Pokud se rádi bojíte, mùžete dorazit 
v pátek 1. listopadu k restauraci Heja, kde se 
zaèíná. Závìrem bychom chtìli všem rodièùm 
i obèanùm podìkovat za podporu naší školy 
a popøát kouzelné a hlavnì sluneèné podzimní 
dny.

Øeditelka školy Mgr. Martina Škrobánková

Zprávièky ze sucholazecké školièky

Zdravíme všechny pøíznivce Sucholazeckého 
zpravodaje ze školy. Co je u nás nového? Po 
prázdninách jsme v pondìlí 2. záøí 2024 zahájili 
školní rok 2024/2025. Letošní žákovská situace 
vypadá následovnì:
1. a 2. roèník, 18 žákù (6 + 12), tøídní uèitelka 
Mgr. Lenka Apetická
3. roèník, 12 žákù, tøídní uèitelka Mgr. Zuzana 
Fidrichová
4. a 5. roèník, 15 žákù (5 +10), tøídní uèitelka 
Mgr. Martina Škrobánková. Celkem máme 45 
žákù ve škole a 33 ve školce. Veškerou výuku 
jazyka anglického a výchov ve 4. a 5. roèníku 
a funkci speciálního pedagoga vykonává Mgr. 
Monika Jarmová. Školní družina, 25 žákù, 
vedoucí vychovatelka Barbora Kuèerová. Výdej 
stravy a úklid zajiš�uje paní Pavla Friedlová.
Nová Školská rada na naší škole zaèala 
pracovat ve složení: p. Mgr. Ludmila Halduková 
za zákonné zástupce žákù, p. Mgr. Jiøí Friedel za 
obec a p. Mgr. Monika Jarmová za pedagogy.
Školní høištì je otevøeno podle rozpisu na 
mìsíce záøí až listopad, zavírá se 15.11. 2024.
Hned od 4. záøí až do13. listopadu 2024 
zaèínáme plavecký výcvik v Mìstských lázních 
v Opavì. Vítání prvòáèkù i mnoho jiných 

Foto: ZŠ a MŠ Suché Lazce
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Osmý roèník olympijského bìhu v Suchých Lazcích ze dne 19.6.2024

Foto: Kateøina Vlhová
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Vystoupení Heidi Jankù po 40 letech na Strážnici v Suchých Lazcích - 7.9.2024

Foto: David Závìšický
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klub polní kuše
Ing. Sabina Kubesová

Støelecký klub polní kuše Suché Lazce

Od posledního zpravodaje se støelci zúèastnili 
nìkolika významných závodù. Prvním z nic byl 
historicky první roèník Moravia Cupu, který 
probìhl o víkendu 21. - 22.6.2024 na fotbalo-
vém høišti v Plumlovì v Borkách. Zároveò se 
jednalo o první kolo svìtového poháru. Závod 
byl rozdìlen do dvou èástí. První èást probìhla 
v sobotu v podobì soutìže IR 900. Dle dosaže-
ných výsledkù v této soutìži získali støelci body 
do žebøíèku již zmínìného svìtového poháru, 
který se støílí pouze ve dvou kategoriích - muži 
a ženy (bez rozdílu vìku). Zde Sabina Kubesová 
brala body za 10. místo a Oldøich Kubesa za 24. 
místo. Ve svých kategoriích pak Sabina Kube-
sová obsadila 5. místo a Oldøich Kubesa 11. 
místo. Tento závod byl zároveò kvalifikací do 
druhé èásti závodu, nedìlní eliminace, kam 
postoupilo šestnáct nejlepších žen a šestnáct 
nejlepší mužù. Oldøich Kubesa se bohužel do 
tohoto závodu neprobojoval. Výchozí pozicí pro 
Sabinu bylo 10. místo. V prvním kolem vyzvala 
7. nejlepší støelkyni z kvalifikace, a tou byla tý-

mová kolegynì Jaroslava Nedìlníková, kterou 
porazila v pomìru 6:2. Ve druhém kole narazila 
na jednu z nejlepších støelkyò svìta Sanju 
Komar z Chorvatska, která se v kvalifikaci umí-
stila na 2. místì. Sabina bojovala jako správná 
èeská lvice a tento souboj k pøekvapení všech 
vyhrála v pomìru 6:0 a postoupila do semi-
finále. Tam na ni èekala další zástupkynì 
z Chorvatska Helena Oboroveèki, které se sna-
žila odolat, co ji síly staèily, ale nakonec v po-
mìru 2:6 postupovala dál bojovat o zlato její 
soupeøka, která nakonec celou eliminaci 
vyhrála. Na Sabinu ještì èekal souboj o bronz, 
kde se utkala s úøadující mistryní svìta Miha-
elou Oboroveèki rovnìž z Chorvatska. Ta nedala 
Sabinì žádnou šanci, když sázela jednu tøicítku 
za druhou (30 bodù je maximum). Sabina tak boj 
o tøetí místo prohrála, ale i tak to byl její nejlepší 
výsledek. Sabina tak byla v eliminaci nejlepším 
èeským reprezentantem a zároveò se stala 
skokankou tohoto závodu, když se dokázala 
posunout z 10. místa na 4. místo. Dalším výz-
namným závodem bylo druhé kolo svìtového 
poháru, který se už tradiènì poøádá v Chor-
vatsku. Tentokrát však neprobìhl ve Veliko 
Trgovišæi nýbrž v Tuheljských Toplicích. Závod 
probíhal stejným zpùsobem jako výše zmínìný 
Moravia Cup. Oldøich Kubesa se mezi seniory 
umístil na 9. místì. Sabina Kubesová se snažila 

Foto: støelecký klub polní kuše
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navázat na svùj výkon z pøedešlého závodu, ale 
nevyšlo to podle jejich pøedstav. I když bodový 
zisk nebyl vùbec špatný, ve své kategorii 
skonèila až na 10. místì a tentokrát její výsledek 
nestaèil ani na postup do eliminace. V srpnu se 
po dlouhých dvou mìsících zase uskuteènil 
závod na území Èeské republiky a to v nedale-
kých Litultovicích. Oldøichu Kubesovi utekl 
zaèátek závodu, který se mu bohužel bìhem dal-
šího støílení nepodaøilo dohnat, a tak se musel 
spokojit se 4. místem. Vrcholem sezóny bylo 
mistrovství Evropy, které probìhlo v termínu 
26.8. - 1.9.2024 v Záhøebu v Chorvatsku. Mezi 
reprezentanty ÈR se probojovala i Sabina Kube-
sová. Sabina Kubesová bìhem soutìže IR 900 
pøedvedla svùj nejlepší výkon za posledních 
nìkolik let, když pøekonala o 8 bodù mistrov-
skou hranici 800 bodù. S tímto výsledkem se 
probojovala na 9. místo. Sabina Kubesová, 
Hana Nedìlníková a Jana Vyskoèilová se v sou-
tìži družstev umístily mezi ženami na 3. místì. 
V eliminaci Sabina Kubesová hned v prvním 
kole narazila na svou týmovou kolegyni Hanu 
Nedìlníkovou, která ji nedala šanci a do dalších 
kol bohužel nepostoupila. Poslední soutìží, 
které se Sabina na mistrovství Evropy úèastnila, 
byla soutìž smíšených družstev v eliminaci. 
Družstvo ve složení Sabina Kubesová, Irena 
Hynková a Josef Nedìlník se v prvním kole 
utkalo s družstvem z Maïarska. Ani v této 
eliminaci se èeské družstvo neprobojovalo do 
dalších bojù. Celé mistrovství bylo zakonèeno 
slavnostním banketem. Nejdùležitìjším závo-
dem pro sucholazecké støelce bylo mistrovství 
ÈR, jehož byli poøadateli. Mistrovství ÈR pro-
bìhlo o víkendu 7. - 8. záøí 2024 na obecním 
høišti v Suchých Lazcích. Celé mistrovství bylo 
pojato jako oslava 40. výroèí støelby z kuše 
v Suchých Lazcích. Závod neprobíhal stan-
dardnì dle mezinárodních pravidel (1. den IR 
900 a 2. den eliminace), valná hromada Èeského 
svazu kuší odhlasovala, že závod probìhne 

podle "starých pravidel" (1. den IR 900 a 2. den 
znovu IR 900). Bìhem závodu støelce lehce po-
trápilo sluníèko a vítr, ale kvalitu výsledkù to 
neovlivnilo. Oldøich Kubesa si po nìkolika 
nepovedených závodech spravil chu� a v soutìži 
IR 900 se umístil na 3. místì. Toto místo si 
udržel i po druhém støelcem dni, a tak si v ko-
neèném hodnocení odnášel rovnou 2 bronzové 
medaile. Sabina Kubesová podala bìhem 
prvního dne 2. nejlepší výsledek letošní sezóny, 
ale nestaèilo jí to na lepší než 4. místo. Probo-
jovat se na stupnì vítìzù se pokusila druhý den, 
kdy postupnì stahovala ztrátu a v hodnocení 
samotného druhého dne skonèila sice na 3. 
místì, ale v koneèném hodnocení ji i po druhém 
dni patøilo 4. místo. V sobotu po prvním støelec-
kém dni probìhlo po 40 letech v areálu støelnice 
na Strážnici v Suchých Lazcích vystoupení 
Heidi Jankù, které uspoøádal právì Støelecký 
klub polní kuše Suché Lazce. Na vystoupení 
a na následnou retro diskotéku pøišlo pøes 300 
lidí. Uspoøádat bìhem jednoho víkendu mistrov-
ství ÈR a takovou rozsáhlou akci jako bylo vys-
toupení Heidi, byl pro Støelecký klub polní kuše 
nelehký úkol. A proto bych ráda veøejnì touto 
cestou podìkovala všem, kteøí se jakýmkoliv 
zpùsobem podíleli na pøípravì a prùbìhu a� už 
samotného mistrovství ÈR, tak pøi vystoupení 
Heidi Jankù a retro diskotéky, protože bez nich 
by se ani jedno nemohlo uskuteènit. Dìkujeme.

Klub polní kuše Ing. Sabina Kubesová
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V mìsíci èervnu probìhly dvì významné akce, 
a to Turnaj trojic v nohejbale a Táboráèek. 
Jelikož se v minulých letech osvìdèil páteèní 
termín pro konání nohejbalového turnaje, 
pøistoupili letos organizátoøi k totožnému 
èasovému zaøazení. Rozhraní mezi koncem 
pracovního týdne a poèínajícím víkendem je 
osvìdèeným kompromisem pro konání akce. 
V odpoledních hodinách dne 21.6. tedy probìhl 
v areálu støelnice Turnaj trojic v nohejbalu. 
Letos se jednalo již o 9. roèník amatérského 
nohejbalového turnaje trojic, kde se utkávají 
ostøílení úèastníci s nováèky v soutìži. Letošní 
roèník byl poznamenán nižší úèastí poètu 
družstev, pøièemž do posledního okamžiku 
nebylo jisté, zda se podaøí turnaj uskuteènit. 
Úèastníky døívìjších roèníkù trápila zranìní 
èi kolize s jinou konkurenèní událostí. Poèet 
omluvenek úèastníkù narùstal a pomyslná 
nervozita organizátorù také. Nakonec se však 
vše v dobré obrátilo a letošní roèník probìhl. 
Nižšímu poètu pøihlášených týmù organizátoøi 
pøizpùsobili prùbìh soutìže a každé utkání se 
hrálo na tøi soutìžní sety do jedenácti vítìzných 
bodù. Poèasí úèastníkùm turnaje pøálo až do 
veèerních hodin. Celkovým vítìzem turnaje se 
stalo družstvo hrající pod názvem Kyjovice, a to 
ve složení Adam Pretsch, Robin Pecina a Miro-
slav Juchelka. Na druhém místì se umístilo 
družstvo hrající pod názvem Petøvald ve složení 
David Polášek, Milan Struhár a Lukáš Komen-
da. Na tøetím místì se umístilo družstvo 
Š�abajzny ve složení Petr Janda, David Èalek 
a Jiøí Krauz. Poøadatelé by tímto chtìli podì-
kovat všem zúèastnìným, nebo� bez nich by 
sportovní událost neprobìhla. Dne 28. èervna 
od 18:00 hodin probìhl Táboráèek, což je stále 
jedna z nejvýznamnìjších spoleèenských akcí, 
které poøádá støelecký spolek pro širokou 
veøejnost. Návštìvníky pøivítala již tradiènì 

Z èinnosti ZO Skála - AVZO STÈ ÈR pøipravená vatra, kterou chystají èlenové spolku 
v odpoledních hodinách téhož dne. Poèátek 
letošního roèníku byl poznamenán silným 
deštìm v úvodu akce, tudíž návštìvníci dorazili 
do areálu støelnice o malinkou chvíli pozdìji. 
Letošní sedmý roèník oblíbeného setkání pøíz-
nivcù táboráku a country hudby se vydaøil 
a muzikanti pøipravili návštìvníkùm vynikající 
hudební kulisu. Poslední návštìvníci akce 
odcházeli v brzkých ranních hodinách. Èlenové 
støeleckého spolku ve zbytku letošního roku 
plánují støeleckou soutìž ve støelbì z malo-
rážky pro èleny poboèného spolku s názvem 
Místní pøebor. Ve zbytku roku probìhnou 
brigády udržovacího charakteru a také brigáda 
na zazimování støelnice. V mìsíci listopadu 
probìhne každoroèní èlenská schùze. Závìr 
sezóny tradiènì ovládne Poslední výstøel, kdy 
se jednotliví èlenové utkají v rùzných støelec-
kých disciplínách.
 Za AVZO Mgr. Jiøí Hajduk

Foto: Ing. Bøetislav Janošek
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Devátý roèník amatérského nohejbalu trojic na Strážnici dne 21.6.2024

Foto: Ing. Bøetislav Janošek

záøí 2024
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Sedmý roèník táboráèku na Strážnici v areálu støelnice ze dne 28.6.2024

Foto: David Závìšický
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Týdenní výstava fotografií Josefa Kalužíka v kulturním domì dne 17.6.2024

Foto: David Závìšický



strana

www.suchelazce.cz

24.

Klub dùchodcù Veselé Berle S. Lazce

Bylo horké léto, a pøesto jsme si prázdniny a do-
volenou užívali. Protože se blížilo Sucholazec-
ké posvícení, bylo tøeba, aby bylo vše v obci 
upravené. Proto se náš klub postaral o úpravu 
všech okrasných záhonù v obci. Brigády 
se úèastnili: S. Kaštovský, M. Šustková, J. Kulo-
viáková, J. Žídková, A. Loudová, L. Heèková, 
H. Volná, M. Paláèková, J. Carbolová, B. Vavre-
èková, M. Friedlová a J. Friedlová. Byli jsme 
spokojení se svou prací, a tak jsme si zašli na 
dobré èepované pivo. Krásné a sluneèné poèasí 
pøálo našemu posvícení, a proto jsme se se 
svými rodinami vypravili si všechno užít. 
Nechybìlo bohaté pohoštìní a obèerstvení. Vše 
bylo opravdu dobøe pøipravené. Nìkteøí z nás 
si vyšli na Strážnici, kde v areálu støelnice 
probìhl krásný a nezapomenutelný koncert 
zpìvaèky HEIDI. Do naší obce zavítala po 40 
letech. Dlouho jsme pøemýšleli nad tím, kam 
letos uskuteèníme zájezd. Padaly rùzné návrhy, 
ale nakonec jsme se rozhodli navštívit hrad 
Bouzov a jeskynì Javoøíèko. Zorganizovat 
zájezd není jednoduchá záležitost. Zajistit 
autobus, vstup do hradu a jeskynì tak, aby 
bylo vše v èasové návaznosti. O to se postaral 
S. Kaštovský. Složité je zajistit pro úèastníky 

spoleèný obìd. Naše vedoucí J. Kuloviaková se 
o to postarala. V den našeho zájezdu nám poèasí 
nepøálo. Bylo chladno a deštivo. Vedoucí klubu 
pøivítala úèastníky zájezdu a všechny pøepoèí-
tala, aby se ujistila, že nikdo nechybí. Vyslovila 
pøání, a� si tento den všichni užijeme i pøes 
nepøízeò poèasí. Aby naše cesta probìhla v po-
hodì a nebyly nìjaké zdravotní a žaludeèní 
potíže, tak L. Heèková a A. Loudová podávaly 
všem úèastníkùm "tekutý Kinedryl". Autobus 
dorazil vèas k hradu Bouzov a tam se nás ujal 
pøíjemný a usmìvavý pan prùvodce, který nás 
seznámil s historií hradu a provedl nás krásnými 
historickými komnatami. Ve velkém rytíøském 
sále jsme si udìlali spoleènou fotografii. 
Potleskem jsme odmìnili prùvodce za jeho 
zajímavý výklad. Po prohlídce jsme šli na 
spoleèný obìd. Trochu nastaly potíže pøi 
hledání místa k obìdu. Nakonec to dopadlo 
dobøe. Zahøála nás dobrá hovìzí polévka a ne-
chybìl velký øízek s bramborem a zeleninou. 
Pokraèovali jsme do Javoøíèka. Stále vydatnì 
pršelo. Z parkovištì jsme se vydali smìrem 
k jeskyním do prudkého kopce s mnoha schody. 
Oèekávala nás prùvodkynì a provedla nás 
krásnými krápníkovými prostory. Mìla 
zajímavý výklad a jednotlivé jeskynì jsme 
museli zdolat po mnoha schodech. Po prohlídce 
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opìt následovalo nìkolik schodù k parkovišti. 
Jedna úèastnice zájezdu J. Havrlantová si dala 
práci s tím, že schody tam i zpìt spoèítala 
a ohromila nás poètem schodù, kterých bylo 
530. Pro dùchodce je to úctyhodný výkon. Po 
takové námaze jsme si na parkovišti ve stánku 
s obèerstvením se zastøešeným posezením dali 
výborný horký èaj s rumem, dobrou kávu 
a k tomu se podávaly napeèené dobroty od L. 
Heèkové, J. Kuloviákové a J. Králové. Byl 
podán zbytek léèiva a pomalu jsme se vraceli 
k domovu. Podìkovali jsme panu øidièi za 
bezpeènou jízdu. Nìkteøí z nás ještì zašli do 
hostince U Baly na dobré èepované pivo a zhod-

záøí 2024

Foto: S. Kaštovský a J. Louda

notili výlet. Shodli jsme se, že jsme mnoho zají-
mavého vidìli a déš� nás neodradil. Protože 
pøedpovìï poèasí na pøíští dny nebyla pøíznivá, 
mìli jsme velké pøání, aby nás nic zlého 
nepostihlo.

   Za klub dùchodcù Anna Loudová

Foto: Stanislav Kaštovský
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Historické fotografie táborù od Jaroslava Pustky "Šamana" z let 1979 - 1985

tábor Šumava 17.7.1982, foto: Šaman

tábor Žimrovice 29.7.1979, foto: Šaman

tábor Žimrovice 29.7.1979, foto: Šaman
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záøí 2024

Historické fotografie z fondu Josefa Kalužíka zapùjèila rodina Kalužíkù

Suché Lazce 1969, foto: Josef Kalužík
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Historické fotografie, od pana Michala Potùèka a paní Elišky Uvírové

Dùm pana Kašingy, zdroj: E. Uvírová

Ateliér Františka Evjáka zdroj: Z. Slezáková

Rudolf a Františka Balovi, zdroj: M. Potùèek

Pohøeb Františky Balové rozené Solné.
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záøí 2024

Zahájení putovní výstava k výroèí Frana Smìji v Neplachovicích dne 29.6.2024

Dana Schreierová - starostka Neplachovic Foto: David Závìšický
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Foto: David Závìšický

Šestý roèník pivního festiválku v Suchých Lazcích ze dne 27. èervence 2024
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záøí 2024

Fotografie ze Sucholazeckého posvícení konaného ve dnech 30.8. - 1.9.2024

Foto: David Závìšický
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TJ Suché Lazce - Lazio muži

Po ukonèení jarní èásti sezóny jsme s novým 
trenérem zaèali pøípravu na novou sezónu 
koncem èervence. Trénovalo se 4 x týdnì a na 
tréninky chodilo až 18 hráèù. I když jsme ne-
mìli žádný pøípravný zápas, do sezóny jsme 
vstoupili výhrou nad mužstvem Oldøišova B 
5:0. Góly dali: Pavela Radim, Dener Lukáš, 
Komenda Jakub, Žídek Ondøej a Zaku�anský 
Václav. Další zápas byl na horké pùdì v Budi-
šovicích a i tady jsme slavili výhru 1:4. Góly 
dali: Dener Lukáš, Komenda Jakub, Pavela 
Radim a Diehel Daniel. Mezitím byly tréninky 
stále 4 x týdnì a docházka byla kolem 90%. Pak 
mìl být další soupeø Raduò, ale protože u nás 
probíhalo posvícení a TJ mìlo na starosti stánek 
s obèerstvením od pátku do nedìle, kdy se 
vìtšina klukù støídala u obsluhy, tak jsme zápas 
pøesunuli na konec sezóny. I když se nehrál 
mistrovský zápas, tak se v pátek odehrálo utkání 
svobodní – ženatí. Další zápas mìl být doma 
s Horní Lhotou, ale z dùvodu konání Mistrov-
ství Èeské republiky v kuších jsme zápas pøesu-
nuli do Horní Lhoty. Kluci si poradili s horším 
terénem a slavili výhru 1:3. Góly dali: Diehel 
Daniel, Ku¾ka Lukáš, Dener Lukáš. Další zápas 
jsme mìli odehrát s týmem Opabrum, ale z dù-

Foto: TJ Suché Lazce

vodù povodní bylo celé kolo odloženo. Už se 
tìšíme na další zápasy a podporu našich vìrných 
fanouškù. Tým TJ Suché Lazce
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Mladší pøípravka TJ Suché Lazce

Na konci èervna 2024 se naši malí fotbalisté 
rozlouèili s uplynulou sezónou setkáním na 
našem høišti. Rodièe nachystali obèerstvení 
a dort a trenéøi pøedali dìtem malé upomínkové 
pøedmìty. Souèástí ukonèení sezóny byla úèast 
na turnaji 4 družstev v Raduni, kde obsadilo 
naše družstvo pìkné 2. místo. I v následující 
sezónì 2024/2025 bylo naše družstvo pøihlášeno 
do dlouhodobé soutìže mladších pøípravek. 
Jejich první zápasy však byly odloženy. Zatím 
toho žáci ani mnoho nenatrénovali, pøesto 
trenéøi doufají v dobré výsledky. Letos bylo 
naše družstvo zaøazeno do jiné oblastní skupiny, 
takže budou mít zèásti jiné soupeøe. Pojedou na 
zápasy napø. do Skøípova, Vìtøkovic, Pusté 
Polomi nebo do Hradce nad Moravicí. Dále se 
utkají s tradièními soupeøi ze Štítiny, Kylešovic 
a SFC Opava. Po skonèení podzimní èásti dlou-
hodobé soutìže na konci øíjna 2024 zaènou žáci 
opìt trénovat v tìlocviènì ZŠ Komárov. Novin-
kou letošní zimy bude úèast v tzv. "Prajzké 
zimní lize". Jde o systém jednodenních turnajù 
v listopadu, prosinci 2024 a lednu 2025 a pak 
finále v bøeznu 2025. Hrát se bude ve dvou 
halách v Kobeøicích a v Bolaticích. Mladší 
pøípravka TJ Suché Lazce se v létì rozrostla 

Foto: TJ Suché Lazce 

záøí 2024

o nové èleny, ale nadále je poøádán nábor dìtí 
narozených mezi lety 2015 - 2018.

Za pøípravku Tadeáš Èernín a Zdenìk Pelech
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Fotografie z letního soustøedìní mladých hasièù v Mokøinkách 12. - 16.8.2024

Foto: Pavla Benšová
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Letecké zábìry z povodní na Pøerovci ze dne 15.9.2024 

Foto: Ing. Václav Skuplík

záøí 2024
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Zásahy JSDH a rozsah povodní v Suchých Lazcích bìhem záplav 14. - 16.9.2024

Foto: David Závìšický
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Sbor dobrovolných hasièù Suché Lazce

zpráva, že sedm dìtí z SDH Suché Lazce se 
v jubilejním 50. roèníku této preventivní soutìže 
umístilo na pøedních pøíèkách a to takto:
Antonie Seidlová - 1. místo lit. kat. SDH L 2
Michaela Stiborová - 2. místo kat. SDH M 1
Emma Silber - 2. místo kategorie SDH M2
Agáta Malohlavová - 3. místo kat. SDH ZŠ 1
Adam Šuba - 2. místo kategorie SDH ZŠ 2
Tobiáš Hennig - 3. místo kategorie SDH ZŠ 2
Amálie Nelešovská - 2. místo kat. SDH ZŠ 4
Všichni ocenìní dostali na památku diplom, 
medaili a tašku s dáreèky. Všem moc gratulu-
jeme a dìkujeme za reprezentaci SDH i naší 

Léto je za námi, prázdniny utekly jako voda. Od 
posledního vydání zpravodaje mìli ale hasièi 
ještì akcemi nabitý mìsíc èerven. Ani letos 
nechybìli hasièi pøi organizaci dìtského dne. 
Na dvou stanovištích na dìti èekaly soutìže, pøi 
kterých si vyzkoušely rychlost a šikovnost pøi 
slalomu a hodu na cíl a tolik oblíbené a vzhle-
dem k horkému poèasí vhodné, støíkání z ruèní 
džberovky. Velice pyšní jsme na úèast a repre-
zentaci SDH Suché Lazce pøi krajském kole 
dorostu, které se konalo 9.6. v Novém Jièínì. 
Jako jediná zástupkynì okresu Opava v kate-
gorii støedního dorostu, se této soutìže zú-
èastnila Amálie Nelešovská. Dorostenky soutì-
žily v disciplínách bìh na 100 m s pøekážkami 
a bìh na 100 m s PHP (tzv. dvojboj). Témìø letní 
poèasí provázelo celý den. Soutìže se zúèastnili 
výherci okresního kol z 6 okresù v kategoriích 
jednotlivcù i družstev. Amálka si sice medaili 
neodvezla, ale je to pro ni další zkušenost, 
a hlavnì motivace pro ni i ostatní holky do další 
sezóny, která právì zaèíná. Moc gratulujeme 
k úèasti, a pøedevším dìkujeme za reprezentaci 
SDH a obce pøi krajském kole. V nové sezónì 
už Amálka nemùže bìhat za starší žáky, proto 
jí už jen mezi dorostenci pøejeme hodnì štìstí 
a držíme palce! Již tradiènì se dìti sucho-
lazeckého SDH zapojily do výtvarné a lite-
rární soutìže „Požární ochrana oèima dìtí 
a mládeže (POODM)“, vyhlášené Sdružením 
hasièù Èech, Moravy a Slezska (SH ÈMS). 
Slavnostní vyhodnocení probìhlo v pondìlí 10. 
èervna od 15:00 hod. v Obecním domì 
v Opavì. Bìhem únorových tréninkù dìti 
kreslily obrázky na téma Bezpeèný dùm. Ty 
nejzdaøilejší v každé vìkové kategorii byly 
odeslány na OSH Opava k vyhodnocení. Do 
soutìže se také zapojila Antonie Seidlová, a to 
ve své vìkové kategorii, ale s povídkou do 
literární èásti. Obrovskou radost nám udìlala 

záøí 2024

Foto: SDH Suché Lazce
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Celkové umístìní jednotlivých družstev v lize:
Kategorie mladších žákù, s celkovým poètem 
osmnácti družstev:
Družstvo Petra: 14. místo, družstvo Katka-Eva: 
13. místo (družstva se na soutìžích úèastnila 
støídavì, podle poètu dìtí). Kategorie starších 
žákù s celkovým poètem devatenácti družstev:
Družstvo Lucka: 17. místo, družstvo Pavla: 11. 
místo. Soutìží se snažíme zúèastòovat co 
nejvíce, nicménì výsledky jsou vrtkavé a bývají 
odrazem toho, kolik dìtí se opravdu pravidelnì 
zúèastòuje tréninkù a pak soutìží. Ligové 
soutìže mají vždy dvì disciplíny - požární útok 
a pak jednu ze štafet. V zájmu vedoucích 
a myšlenkou našeho SDH je v rámci soutìže 
celkovì alespoò jedenkrát na start postavit 
každé dítì, které se soutìže zúèastní. Ne vždy je 
to však jednoduché. Pøi trénincích si dìti 
zkoušejí všechny posty daných disciplín tak, 
aby byly zastupitelné. Nicménì ne na každý 
post jsou všechny dìti, zvláštì ty malé, fyzicky 
zdatné. A pøedevším, ne všech soutìží se 
všechny dìti úèastní. Poslední trénink pøed 
prázdninami mìly dìti v pátek 28.6. na fot-
balovém høišti. Pøipraveny byly dvì nejoblí-
benìjší disciplíny – požární útok a støelba ze 
vzduchovky. Dìti si napøíè družstvy, kdo jak 
s kým chtìl, zkoušely požární útok, a nakonec 

obce. Zároveò dìkujeme ostatním dìtem za 
snahu a pøíští rok to zkusíme znova. Dìti se 
v èervnu zúèastnily ještì dvou kol Opavské ligy 
mládeže a pøipsaly si tak body do tabulky. Dne 
15.6. ve Štìpánkovicích na tamním krásném 
høišti mezi dvanácti družstvy mladších a jede-
nácti družstvy starších žákù se celkem daøilo. 
Útoky klaply témìø na jednièku a štafeta dvojic 
byla hra o štìstí. Škoda jen, že to byla pøed-
poslední soutìž ligy a sezóny. O týden pozdìji 
se konala poslední soutìž Ligy mladých 
hasièù 2023/2024 v novém areálu hasièárny 
v Kylešovicích. Poèasí nepøálo, ale déš� mladé 
hasièe nezastavil a pøi koneèném nástupu se už 
ukázalo sluníèko. Našim dìtem se ani pøi 
posledním kole nevyhnuly malé zádrhely 
a zaváhání. Èasy na požárním útoku byly sice 
moc hezké, ale trestné body poøadím umístìní 
opìt zamíchaly. Za pøítomnosti primátora Opavy 
pana Tomáše Navrátila, byly vyhlášeny výsled-
ky jak posledního kola, tak celkové umístìní 
jednotlivých družstev v lize. Dìti jako odmìnu 
dostaly drobnosti, sladkosti, každé družstvo 
meloun, a hlavnì každé dítì dostalo medaili na 
památku! Radost v oèích, zvláštì nejmenších 
dìtí, byla úžasná a byla odmìnou snad pro 
každého vedoucího. Z devíti kol ligy v sezónì se 
dìti ze Suchých Lazcù zúèastnily sedmi soutìží. 
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zapojily i své rodièe, babièky, dìdeèky. Úèel, 
jak se co nejvíce zchladit a být co nejvíce 
mokrý, nìkteøí splnili do puntíku. K chuti dìtem 
pøišla pizza a pak už jen pøání pìkných prázdnin 
a rozlouèení. Ale nebylo by to léto, kdyby se 
nekonalo Letní soustøedìní mladých hasièù. 
Nejinak tomu bylo letos, a i tentokrát se usku-
teènilo v areálu Rekreaèního støediska Bílá 
Holubice v Mokøinkách. Poèasí v termínu 12.-
16.8. nezklamalo a pøipravilo všem opravdu 
tropický týden. Pro 36 dìtí ve vìku od 7 do 15 
let byl pøipraven týden plný her, soutìží a zá-
bavy. Program se nesl v duchu "hvìzd". Dìti si 
vytvoøily trièka s motivem souhvìzdí ve svých 
teamových barvách. Nechybìla tradièní pøeha-
zovaná, spousta kolektivních her a soutìží, ale 
i ne pøíliš tradièní hasièská disciplína TFA, 
kterou si dìti mohly vyzkoušet. Nìkteøí si zopa-
kovali, jiní se nauèili práci s buzolou a orientaci 
v terénu, základy resuscitace, základní uzly 
a støelbu ze vzduchovky. Na své si pøišli i ti, 
kterým je bližší kreativní práce a vyrábìní. Dìti 
si domù odvezly výrobky ze samotvrdnoucí 
hmoty, spoustu náramkù z bavlnek nebo korálkù 
a došlo i na základy práce s pedigem a koší-
kování. Záchranou v horkých dnech byla øeka, 
ze které byly dìti skuteènì nadšené. Zpestøením 
jim byla jízda na lodích a paddelboardech. Na 

poslední odpoledne si dìti samy vytvoøily vys-
toupení pod heslem "když hasièi mají talent". 
K vidìní byla hudební i taneèní vystoupení, 
krátká scénka i standupové vystoupení klukù 
s krátkými vtipy. Veèerní diskotéka s písnièkami 
na pøání, pøi kterých tancovali a bavili se úplnì 
všichni, byla poslední teèkou celého týdne.
Veèery patøily táboráku a zpívání u kytary, 
nesmìla chybìt celotáborová hra, kde se mezi 
sebou utkaly teamy s názvy Melounci, Milki, 
Kyselé okurky a Smurfcati. Výsledky jedno-
tlivých soutìží byly promìnlivé, teamy 
vyrovnané, ale vyhrát mohl jen jeden. Odmìnu 
si pak v okolí podle mapy našli všichni.
Dìkujeme všem rodièùm, kteøí nám své dìti 
s dùvìrou na týden svìøili. Snad jsme nezkla-
mali je ani dìti. Trénovat zaèali mladí hasièi 
hned v prvním týdnu v záøí. Pøivítali mezi 
sebou nové kamarády témìø ve všech vìkových 
kategoriích, tak se naše øady trochu rozrostly. 
Na mìsíc záøí bylo v plánu nìkolik akcí. 
Bohužel, pøíroda to zaøídila jinak. Vedoucí se 
podílejí na pomoci postiženým povodnìmi, 
a tak soutìže i tréninky musí poèkat. Zásahová 
jednotka bìhem léta vyjíždìla k nìkolika 
drobným událostem v souvislosti s likvidací 
bodavého hmyzu. V termínu 14.9. se mìla konat 
soutìž dobrovolných jednotek opavského okresu 

1 688 záøí 2024
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Hledáme další historické fotografie Suchých Lazcù pro 
pøipravovanou publikaci o naší obci. 

 Dìkujeme za pomoc.
Vaše písemné podnìty, pøíspìvky, pozvánky na akce 
a zajímavé informace o jejich prùbìhu rádi zaøadíme 
do zpravodaje. Podklady posílejte na emailovou adresu 

Pokud máte doma 
zajímavé historické fotografie, budeme moc rádi, když 
nám je zapùjèíte k okopírování.

Další Sucholazecký zpravodaj vyjde v prosinci 2024, posílejte námìty, podklady.
redakce@suchelazce.cz. Pøíspìvky prosím zasílejte 
v elektronické podobì, tedy napø. v aplikaci Word, Libre 
Office, apod. Fotografie k èlánkùm prosím pøikládejte 
zvláš�, mùžou být i na pamì�ových kartách, pøípadnì 
USB discích. Zpravodaj vydal ÚMÈ Opava-Suché Lazce
Pøerovecká 21, 747 95, www.suchelazce.cz
Telefon: 604 229 398, e-mail: suche.lazce@opava-city.cz 
nebo info@suchelazce.cz
Úøední hodiny starosta: úterý 17-19 h., tel. starosta: 734 
763 998
Obsah, design a typografii zpracoval: David Závìšický
Korektura textù: Vìra Kubínová, Mgr. Vìra Koníková.
 www.davedesign.cz, záøí 2024 náklad 350 výtiskù

redakce
David Závìšický

40.

"O putovní pohár primátora mìsta Opavy", tvz. 
"primátorky". Jednotka se peèlivì pøipravovala, 
nìkolik tréninkù absolvovala pøímo v areálu 
SDH Kylešovice, kde se mìla soutìž konat. Od 
12. záøí je jednotka v pohotovosti a v terénu. 
V dobì uzávìrky tohoto èísla zpravodaje mají 
za sebou èlenové jednotky týden prakticky 
v terénu. Pøi vichøici a bouøce zasahovali 
u rozvodnìného potoka na Pøerovci a pøi odstra-
òování nìkolika stromù padlých pøes silnici 
nebo ohrožujících obydlí v obci nebo okolí. Na 
konci víkendu asistovala také pøi evakuaci osob 

1 688

v Kateøinkách. Od pondìlí 16.9. je jednotka 
k dispozici a souèástí záchranného systému 
v Opavì. V sobotu 12.10. probìhne v hasièárnì 
opìt sbírka šatstva, obuvi, vybavení do domá-
cnosti, pøíp. hraèek. Tentokráte bude pravdìpo-
dobnì vše odvezeno a rozdáno lidem postiže-
ných nièivou povodní v Opavì a okolí. 
Pøejeme všem hodnì síly, fyzické i psychické 
a dìkujeme za jakoukoli nabídku pomoci. 
 Za SDH Pavla Benšová

záøí 2024
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